

Title (en)

Process for the desilication of waste liquid.

Title (de)

Verfahren zur Entkieselung der Ablauge.

Title (fr)

Procédé pour éliminer la silice de la liqueur résiduelle.

Publication

**EP 0431337 A1 19910612 (DE)**

Application

**EP 90121370 A 19901108**

Priority

AT 274189 A 19891201

Abstract (en)

In a desilication process, the pH of the waste liquor is lowered in two stages (3 and 3') by mixing in CO<sub>2</sub>, care being taken that no crystalline silica is yet formed or precipitated silica is redissolved, and that no local overacidification takes place. The silica is then precipitated by further lowering of the pH in a third, substantially identical reactor 3" at pH = 10.2. The precipitated silica is discharged and, to allow the crystals to grow further, partially recycled. The discharged silica is washed and dehydrated in a filter press 12, the liquid separated off is partially evaporated and incinerated as waste liquor or fuel and partially recycled into the reactors to maintain the viscosity, whereby the foaming problem is also reduced. <IMAGE>

Abstract (de)

In einem Entkieselungsverfahren wird der pH-Wert der Ablauge in zwei Stufen (3 und 3') durch CO<sub>2</sub>-Einmischung abgesenkt, wobei geachtet wird, daß noch keine Kieselsäure in Kristallform anfällt bzw. aufgefällte Kieselsäure wieder aufgelöst wird und daß keine örtliche Übersäuerung auftritt. Hierauf wird durch weitere pH-Wert-Absenkung die Kieselsäure in einem dritten, im wesentlichen identischen Reaktor 3" bei pH = 10,2 gefällt. Die gefällte Kieselsäure wird abgeführt und teilweise, um die Kristalle noch anwachsen zu lassen, rückgeführt. Die abgeführte Kieselsäure wird in einer Filterpresse 12 gewaschen und entwässert, die abgeschiedene Flüssigkeit teilweise eingedampft und als Ablauge bzw. Brennstoff verbrannt und teilweise zur Beibehaltung der Viskosität in die Reaktoren rückgeführt, wodurch auch das Schaumproblem verkleinert wird. <IMAGE>

IPC 1-7

**D21C 11/00; D21C 11/04**

IPC 8 full level

**D21C 5/00** (2006.01); **D21C 11/00** (2006.01); **D21C 11/04** (2006.01)

CPC (source: EP)

**D21C 5/00** (2013.01); **D21C 11/0085** (2013.01); **D21C 11/04** (2013.01)

Citation (search report)

- [AD] DE 1119645 B 19611214 - ESCHER WYSS GMBH
- [A] DE 3003090 A1 19810813 - MISRA DEBENDRA KUMAR PH D

Cited by

US5730838A; CN1042359C; WO9517547A1

Designated contracting state (EPC)

DE DK ES FR GB IT

DOCDB simple family (publication)

**EP 0431337 A1 19910612; EP 0431337 B1 19940406**; AT 393284 B 19910925; AT A274189 A 19910215; DE 59005263 D1 19940511;  
DK 0431337 T3 19940718

DOCDB simple family (application)

**EP 90121370 A 19901108**; AT 274189 A 19891201; DE 59005263 T 19901108; DK 90121370 T 19901108